
Generalforsamling i Cyklistforbundet Herning afd.d.12. marts 2024 kl. 16.30 
Huset No.7 lokale 201 
 
 
Klara bød velkommen og omdelte dagsorden og skriftlig beretning 
 
         1. Valg af dirigent blev Kurt 
 
          2. Formandens beretning blev godkendt:  

Carsten Markusen deltog i Landsmødet 2023. 

Klara deltog i forårs seminaret i København. 

Herning-afdelingen deltog i VCTA: 300 bananer + brochurer blev uddelt i Herning. 

Vintercykling blev gennemført i uge 47. Trine stillede et hold. Diplom + gave uddeles i dag. 

Naturens Dag i Løvbakkerne: Aase og Klara bagte pandekager og snakkede med folk. 

Gadeløb med Kurt Jørgensen, som guide på cykeltur i tekstilbyen. (flest deltagere) 

Sindets Dag: en dejlig dag. 

Cykelture i årets løb. 26 cykelture i alt. Aase, Trine og Hans har hjulpet Klara som guider. Vi har 
tilbudt hjælp til 2 dages Åbent Skole, men ingen var interesseret i hjælp herfra.  

Store Cykeldag gik med i Kulturuge 24. Vild med Verden. Vi deltog med 2 rickshaws, der havde 
fast plads på Torvet hver dag fra 10 -17. Her var cykelpiloter og madmødre på skiftehold. Det var 
ganske hyggeligt. Det er lettest at få børn med på cyklen. 

Cykelstien Kibæk- Herning blev indviet i august. Carsten var tovholder til et stort arrangement. 
Kage, kaffe, musik, tale, sol og humør! 

Vores hjemmeside fungerer godt. Her skriver Klara om alle vore cykelture. 

Facebook styrer Trine, men det skal jo deles til andre for at fungere! Det er bedst, så kommer der 
flere med på cykelturene. 

Medlemstallet er faldende.  

Bestyrelsesmøder er 4 i 2023. Der er behov for flere. 

”Giv en cykel” til Ukraine. Her er der næsten ro på. Der kommer ikke ny flygtninger til Midtjylland/ 
eller de rejser hjem igen. De Grønne Cykler ved Herning Kommune vil ikke samarbejde mere! Det 
er for dyrt? 

Villy Laursen, Viborg afdeling, var sammen med Klara på Bæredygtig Messe på Herning Bibliotek 
en søndag i oktober. Vi havde en god dag sammen med Henning Jørgensen, der fremviste el-
cykler. 

Velux Fonden har givet os 6.700 kr til et nyt batteri til Rickshawen, der kører i Snejbjerg. Det er flot, 
at vi har fået hele beløbet. Tak! Rosenlund får et nyt bateri her midt i marts. Blev bevilliget i dec. 
23. 



 

John Thomsen, formand for miljø-infra- og naturudvalget, var taler ved Kibæk cykelsti indvielsen. 

Morten Rønde Rasmussen, Bæredygtig Herning, har indkaldt til møder om cyklisme og VCTA mm. 

Carsten og Klara deltager, når de har tid. 

Nu har Anne Gjernvald Ginnerup overtaget tovholderriet. Fokus er nu på Cykelhandlingsplan og 
VCTA. Få deltagere i disse møder, men det er spændende. Herning Kommune har arbejdet med 
denne handlingsplan i længere tid og er fremkommet med bl.a. cyklistpakken. Mange mennesker, 
cyklister, foreninger, klubber og afdelinger har fået indsigt i planen, der nu skal til høring. 

Sunds Borgerforening ”kigger” nøje efter, der er ikke nævnt lys på Alhedestien! 

Viborg afdelingen har sammenkaldt nabokommuner til møde. Kan vi hjælpes ad og inspirere? Ja. 
Vi mødes igen. 

Klara har været til søndagsmøde i Silkeborg angående supercykelstier. Det gav en bedre 
forståelse af supercykelstienes sammenhæng (transport + afstand). 

Vi har et godt samarbejde med Herning Folkeblad. Det ved I vist. 

 
             https://www.herning.dk/borger/trafik-og-veje/herning-cykler/cykelhandlingsplan/  
             Klara indkalder til møde angående indlæg til høring om cykelhandlingsplan,  16 april -6. maj 
 
          3. Regnskab fra kasserer Carsten blev godkendt: 

 
          4. Ingen indkomne forslag 
 
 
          5. Trine og Carsten blev genvalgt til bestyrelsen 
 
           6. Kurt blev genvalgt som suppleant 
 
           7. Klara blev valgt for 1 år som formand. 
 
           8. Delegerede til landsmødet blev Carsten og Klara, med Mogens som suppleant. 
 
           9. Revisor blev genvalg Henrik og suppleant Hans Rosbjerg 
 
         10. Vedtægter gennemgås og vedtages næste generalforsamling 
 
         11. Hans Rosbjerg kom med gode oplæg til forbedringer for cyklister,  
               anvisnings mærker på cykelstien så det anviser gående og cyklendes placering,  
               det tog forsamlingen 
               med glæde imod, der indkaldes til møde for yderlig uddybning. 
 


